

Proceedings of the 1977 CEMC Conference on "The Utility of Engineering Manpower Planning for Canadian Industry", Edmonton, 2-4 March 1977, published by the CCPE, which contains "A Survey of Recent and Current Research in Support of Engineering Manpower Planning", by Andrew H. Wilson, now with the National Research Council.

How much do we know about it?» *Eng. J.*, juillet-août 1975. Compte rendu de la conférence du CEMC de 1977 intitulée «The Utility of Engineering Manpower Planning for Canadian Industry», Edmonton, 2-4 mars 1977, publié par le CCIP, qui contient un document intitulé «A Survey of Recent and Current Research in Support of Engineering Manpower Planning», par Andrew H. Wilson, maintenant au service du Conseil national de recherche.

## RESOLUTIONS

### A. GENERAL CONCLUSION ON SHORTAGE

#### *Resolution No. 1*

Be it resolved that:

This workshop group go on record as being of the firm opinion that a serious shortage of engineers, geologists and geophysicists is developing in Alberta and that the seriousness of this shortage will increase through at least the 1980's.

Moved and seconded that Resolution No. 1 be adopted. *CARRIED.*

### B. INFORMATION AND DATA GATHERING

#### *Resolution No. 2*

Be it resolved that:

The APEGGA urge the Government of Alberta, the Federal Government and the Canadian Engineering Manpower Committee of the Canadian Council of Professional Engineers to continue manpower planning research and to publish an annual report on this subject.

Amendments to the resolution to read as follows:

That APEGGA urge the government of Alberta, the Federal Government and the Canadian Engineering Manpower Council of the Canadian Council of Professional Engineers to accelerate Manpower Planning Research and to publish annual reports on this subject.

Moved and seconded that Resolution No. 2 as amended be adopted. *CARRIED.*

#### *Resolution No. 16*

Be it resolved that:

APEGGA urge the Government of Alberta to develop a manpower model for Alberta by adopting the MOSST Highly Qualified Manpower (HQM) model.

Amendment to the resolution to read as follows:

APEGGA urge the Government of Alberta to develop a manpower model for Alberta to provide data regarding potential manpower supply and demand for the information of public and private sectors.

Moved and seconded that Resolution No. 16 as amended be adopted. *CARRIED.*

## RÉSOLUTIONS

### A. CONCLUSION GÉNÉRALE SUR LA PÉNURIE DE MAIN-D'ŒUVRE

#### *Résolution n° 1*

Que le groupe de travail précise qu'il croit fermement que l'Alberta connaîtra incessamment une pénurie grave d'ingénieurs, de géologues et de géophysiciens et que cette situation ira en s'aggravant tout au cours des années 80 et même au-delà.

Il est proposé et appuyé que la résolution n° 1 soit adoptée. *ADOPTÉE.*

### B. INFORMATION ET COLLECTE DES DONNÉES

#### *Résolution n° 2*

Que l'APEGGA invite le gouvernement de l'Alberta, le gouvernement fédéral ainsi que le Canadian Engineering Manpower Committee du Conseil canadien des ingénieurs professionnels à poursuivre la recherche en planification de la main-d'œuvre et à publier un rapport annuel à ce sujet.

La résolution est modifiée de la façon suivante:

Que l'APEGGA invite le gouvernement de l'Alberta, le gouvernement fédéral et le Canadian Engineering Manpower Council du Conseil canadien des ingénieurs professionnels à accélérer les recherches sur la planification de la main-d'œuvre et à publier des rapports annuels sur la question.

Il est proposé et appuyé que la résolution n° 2, modifiée, soit adoptée. *ADOPTÉE.*

#### *Résolution n° 16*

Que l'APEGGA invite le gouvernement de l'Alberta à élaborer un modèle de main-d'œuvre pour l'Alberta en adoptant le modèle de main-d'œuvre hautement qualifiée (MHQ) du ministère d'État chargé des Sciences et de la Technologie.

La résolution est modifiée de la façon suivante:

Que l'APEGGA invite le gouvernement de l'Alberta à mettre au point un modèle de main-d'œuvre provincial pour fournir des données sur l'offre et la demande potentielles de main-d'œuvre, à l'intention des secteurs public et privé.

Il est proposé et appuyé que la résolution n° 16, modifiée, soit adoptée. *ADOPTÉE.*